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Protokół  Nr  12/2015 

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej 
odbytego w dniu 15.04.2015 r. 

o godz. 09:00 w Starostwie Powiatowym 
przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej 

 
Obecni: 
Sebastian Burdzy – Starosta 
Grzegorz Pierzchalski- Wicestarosta 
Józef Chabraszewski – członek Zarządu 
Jerzy Wieczorek – członek Zarządu 
Kazimierz Buba – członek Zarządu  
oraz 
Janina Gawlik – Skarbnik Powiatu 
Mariusz Żałobniak – Sekretarz Powiatu  
 
Starosta 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Zarządu, a następnie przedstawił porządek 

posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr  9/2015, Nr 10/2015 i 11/2015 z posiedzeń Zarządu Powiatu w 

Środzie Śląskiej. 

4. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie: 

- przedstawienia Radzie Powiatu w Środzie Śląskiej sprawozdania finansowego 

Powiatu Średzkiego za 2014 rok. 

5. Zaopiniowanie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

-  przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Średzkim na lata 2015 – 

2017, 

- ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych, działających na terenie 

powiatu średzkiego, 

- zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej zbadania zasadności 

skargi na Starostę Powiatu Średzkiego. 

6. Przyjęcie stanowiska w sprawie: 

- zatwierdzenia sprawozdania rzeczowo - finansowego samorządu powiatowego z 

realizacji zadań z zakresu rehabilitacji i zatrudniania osób niepełnosprawnych 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych za 1 kwartał 2015 roku, 

- zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu jednostki samorządu terytorialnego, 

- zatwierdzenia sprawozdania z wykorzystania środków przyznanych na 

dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

- sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Środzie Śląskiej 

przy ul. Strzeleckiej 

- wniosku pracowników Powiatowego Urzędu Pracy w Środzie Śląskiej o podniesienie 

pensji zasadniczej, 

- adaptacji hali sportowej przy Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 w 

Środzie Śląskiej. 

7. Sprawy różne. 

 

Za  przyjęciem porządku członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 
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      ZA –  5 P – 0 W – 0 
 

Ad. 3/ Przyjęcie protokołów Nr 9/2014, Nr 10/2014, Nr 11/2014  z posiedzeń Zarządu 

Powiatu w Środzie Śląskiej. 

 

Za przyjęciem protokołu Nr 9/2015 z dnia 12 marca  2015 r.  członkowie Zarządu głosowali:  

 

                                                                 ZA - 5 W - 0 P – 0 

 

Za przyjęciem protokołu Nr 10/2015 z dnia 19 marca 2015 r.  członkowie Zarządu głosowali:  

 

                                                                 ZA - 5 W - 0 P – 0 

 

Za przyjęciem protokołu Nr 11/2015 z dnia 26 marca  2015 r.  członkowie Zarządu głosowali:  

 

                                                                 ZA - 5 W - 0 P – 0 

 

Ad. 4/Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie: 

 

- przedstawienia Radzie Powiatu w Środzie Śląskiej sprawozdania finansowego 

Powiatu Średzkiego za 2014 rok. 

 

Skarbnik 

Omówiła projekt uchwały.  

 

Za podjęciem powyższej uchwały członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 

 

Ad. 5 Zaopiniowanie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

 

-  przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Średzkim na lata 2015 – 

2017, 

 

Starosta 

Przedstawił projekt uchwały. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 

 

- ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych, działających na terenie 

powiatu średzkiego, 

 

Starosta 

Powiedział, że jedna apteka zostanie zamknięta z końcem kwietnia.  

  

Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 
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- zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej zbadania zasadności 

skargi na Starostę Powiatu Średzkiego. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 4 P – 0 W – 1 

 

Ad.6/Przyjęcie stanowiska w sprawie: 

 

- zatwierdzenia sprawozdania rzeczowo - finansowego samorządu powiatowego z 

realizacji zadań z zakresu rehabilitacji i zatrudniania osób niepełnosprawnych 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych za 1 kwartał 2015 roku, 

 

Za zatwierdzeniem powyższego sprawozdania członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5  P – 0  W – 0 

 

- zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu jednostki samorządu terytorialnego, 

 

Skarbnik 

Omówiła bilans. 

 

Za zatwierdzeniem skonsolidowanego bilansu, członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 

 

- zatwierdzenia sprawozdania z wykorzystania środków przyznanych na 

dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

 

Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem z wykorzystania środków przyznanych na 

dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2014 i przyjął je do 

wiadomości. 

 

- sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Środzie Śląskiej 

przy ul. Strzeleckiej 

 

Starosta 

Zaproponował, aby  przeznaczyć do sprzedaży całą działkę w trybie przetargu 

ograniczonego do właścicieli nieruchomości sąsiedniej tj. działki nr 27/1 o pow. 773 m2, 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym, w którym znajdują się cztery lokale mieszkalne. 

 

Za przyjęciem powyższego stanowiska członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 

 

- wniosku pracowników Powiatowego Urzędu Pracy w Środzie Śląskiej o podniesienie 

pensji zasadniczej, 

 

Starosta 
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Powiedział, że członkowie Zarządu Powiatu otrzymali zestawienie i widać z niego, że 

zasadne są podwyżki, natomiast są też pozostałe jednostki, które są w takiej samej sytuacji. 

Dodał, że Urząd Pracy nie naliczył jeszcze podwyżek w wysokości 3 %, tak jak to zrobiły 

pozostałe jednostki. Zaproponował, aby w chwili obecnej  Dyrektor Powiatowego Urzędu 

Pracy przyznał podwyżki w wysokości 3% dla wszystkich pracowników, z wyjątkiem kadry 

kierowniczej, natomiast sprawą podwyższenia najniższych wynagrodzeń zasadniczych we 

wszystkich jednostkach organizacyjnych Powiatu, Zarząd Powiatu zajmie się w drugiej 

połowie bieżącego roku. Powiedział, że konsultował to z Panią Skarbnik. 

 

Skarbnik 

Zaznaczyła, że we wszystkich jednostkach oświatowych, PCPR, Dom Dziecka i Urząd Pracy, 

jeżeli chodzi o najniższe wynagrodzenia.  

 

Starosta 

Powiedział, żeby przyznać 3% podwyżki tak jak mają wszyscy i dodatkowo po pierwszym 

półroczu, czyli w lipcu pochylenie się nad najniższymi wynagrodzeniami. 

 

Skarbnik 

Zaznaczyła, że podwyżka nie obowiązuje kadry kierowniczej, tak jak to było w Starostwie. Po 

1 lipca usiądziemy, zobaczymy jaka będzie realizacja budżetów bieżących, dochodów 

bieżących i trzeba podejść do tego globalnie, we wszystkich jednostkach poregulować te 

najniższe wynagrodzenia. 

 

Radny Chabraszewski     

Powiedział, że w ten sposób pozbędziemy się problemu na chwilę, tylko czy będą później 

rzeczywiste możliwości do tego, żeby faktycznie tym którzy najniżej są uposażeni po 

pierwszym półroczu jednak te pobory podnieść. Aby nie okazało się tak, że inwestycje, 

ważniejsze jakieś zadania spowodują to, że braknie tych pieniędzy. Stwierdził, że należy 

przychylić się nad tymi wnioskami.  

 

Radny Buba 

Powiedział, że problem jest ogólniejszy, ponieważ jeżeli ci pracownicy napiszą prośbę o 

podwyżkę i dostaną podwyżkę, to następni pozostali również się zwrócą. Pani Dyrektor 

Powiatowego Urzędu Pracy tłumaczy, że oni mają dwa razy więcej pracy niż pozostali inni. 

Powiedział, że porównałby to do pozostałych wszystkich  jednostek  i tym co trzeba, to 

trzeba dać. 

 

Radny Chabraszewski 

Wyjaśnił, że mówił w kontekście co mówiła Pani Skarbnik, że odniesiemy się do wszystkich 

jednostek oświatowych, do PCPR itd. I tam będziemy widzieć najniższe uposażenia, tam 

zobaczymy te stanowiska. 

 

Skarbnik 

Powiedziała, że długo rozmawiała na ten temat z Panem Starostą. I to, że trzeba 

podwyższyć to się zgadza. Powiatowy Urząd Pracy jest jeszcze taką jednostką gdzie jest 

jeszcze dodatkowo wynagradzany za swoje efekty pracy. Przypominała, że w zeszłym roku 

wpłynęło ok. 60 tys. zł. które zostały tylko na wynagrodzenia podzielone, czyli oni mają 

jeszcze dodatkowe dodatki  z Funduszu Pracy, czyli praktycznie są to pracownicy, którzy 

jeżeli są efektywni to też mają. W ostatnim sprawozdaniu Pani Dyrektor mówiła, że nie 

załapali się na dodatkowe środki, ponieważ nie wyrobili normy. To, że najwięcej pracy mają, 
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to każdy kierownik tak będzie oceniał swoich ludzi. Dodała, że u nas nie ma nadto 

zatrudnienia, czyli jest to zasadne, że Pani Dyrektor tak tłumaczy. Natomiast na pewno 

trzeba będzie w drugim półroczu przymierzyć się do podwyższenia tych najniższych, bo jest 

to żenujące. U nas w Starostwie już takich poborów nie ma jak są w jednostkach, nawet 

patrząc na stanowiska głównych księgowych porównując jedne jednostki z oświatowymi 

chociażby pracownikami, bo tam Dyrektor zawsze pamiętał o nauczycielach, nigdy nie 

pamiętał o administracji, obsłudze. Odpowiedziała, Panu radnemu Chabraszewskiemu, że 

inwestycje są zaplanowane, przy realizacji staramy się, aby były oszczędności, nie 

wprowadza się nowych inwestycji, chyba tylko w momencie kiedy są do tego powody. Po 

pierwszym półroczu będzie wiadome, po przetargach ile jest oszczędności na inwestycjach, 

co można jeszcze zrobić i jakie środki wpływają. Powiedziała, że dla niej istotnym 

wskaźnikiem po pierwszym półroczu będzie udział w podatku dochodowym od osób 

fizycznych i prawnych, bo to jest dość duża pozycja. Dodała, że uaktywnia się trochę nasza 

strefa, ponieważ pieniądze wpływają większe, jeżeli chodzi o osoby prawne i osoby fizyczne, 

czyli jest nadzieja, że ten budżet będzie i tak troszeczkę większy. Natomiast należy 

pamiętać, że ściągnęliśmy ten milion obligacji do spłaty w przyszłym roku i też troszeczkę 

trzeba zaoszczędzić. Nie mniej jednak nawet danie 30 osobom po 100 zł. to jest 30 -40 tys. 

zł. rocznie, to jeszcze nas na to stać. Natomiast dajmy ten czas do analizy i dajmy też do 

pokazania się efektów Urzędu Pracy. 

 

Radny Buba 

Powiedział, że wszystko jest jasne, tylko ma jedną uwagę, że my decydujemy komu Pani 

kierownik chce dać podwyżkę, czy temu najmniej zarabiającemu, czy temu najlepiej 

pracującemu, więc będziemy ingerować, że temu najmniej zarabiającemu trzeba dać. 

 

Sekretarz 

Powiedział, że to można potraktować jako wskazówkę. 

 

Skarbnik 

Powiedziała, że to będzie wskazówka, bo nie wyobrażam sobie, że jeżeli jest pracownik 

który nic nie robi to po co on tam w ogóle siedzi. Niech dyrektor sam decyduje, nie dotrudnia 

ludzi i sobie pieniądze podzieli jeżeli wydala, ale ta sytuacja może być w Urzędzie Pracy. Nie 

sztuka zlikwidować trzy etaty podzielić pieniądze i za pół roku przyjść powiedzieć, że nie dają 

rady. 

 

Radny Buba 

Zapytał, czy w Starostwie były co roku podwyżki? 

 

Skarbnik 

Odpowiedziała, że teraz były. 

 

Radny Buba 

Powiedział, że w tym ostatnim roku. 

 

Skarbnik 

Powiedziała, że dopiero w tym roku. 

 

Radny Buba 

Zapytał, jak było w poprzednich latach? 
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Skarbnik 

Powiedziała, że tak jak w każdej jednostce, bo nie ma u nas, że tylko jednym się daje, chyba, 

że jest awans, że się wykształcił, sporadyczne jeden dwa etaty.  

 

Radny Buba 

Powiedział, że jest to temat drażliwy. 

 

Skarbnik 

Powiedziała, że płace to jest zawsze temat drażliwy. Dodała, że odczuliśmy tutaj, bo daliśmy 

poza kadrą kierowniczą, to sama kadra kierownica protestuje, nie patrząc ile ludzie 

zarabiają. Natomiast pomijając już tą kadrę kierowniczą, bo dla nas 100 zł., czy 150 zł.  nie 

ma takiego znaczenia jak dla pracownika merytorycznego, który zarabia niecałe 2 tys. zł.  

 

Starosta 

Powtórzył zaproponowane stanowisko, aby w chwili obecnej  Dyrektor Powiatowego Urzędu 
Pracy przyznał podwyżki w wysokości 3% dla wszystkich pracowników z wyjątkiem kadry 
kierowniczej, natomiast sprawą podwyższenia najniższych wynagrodzeń zasadniczych we 
wszystkich jednostkach organizacyjnych Powiatu, Zarząd Powiatu zajmie się w drugiej 
połowie bieżącego roku. 
                          

Za przyjęciem powyższego stanowiska członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 

 

- adaptacji hali sportowej przy Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 w 

Środzie Śląskiej. 

 

Starosta 

Powiedział, że ogłosiliśmy mini konkurs na pomysły co zrobić z halą i członkowie Zarządu 

otrzymali kilka propozycji m.in. od Muzeum Regionalnego, NSZZ Solidarność, osób 

prywatnych, Związku Harcerstwa Polskiego. Wykluczyliśmy jak gdyby temat umiejscowienia 

hali w charakterze sportu dlatego, że Środa Śląska kwitnie jeżeli chodzi o kwestie sportowe, 

jest basen, dwie pełnowymiarowe hale. Powiedział, że chciałby, aby członkowie Zarządu 

Powiatu zapoznali się z otrzymanymi ofertami a decyzja o zagospodarowaniu hali zostanie 

podjęta na jednym z kolejnych posiedzeń Zarządu Powiatu.       

 

Ad. 7/ Sprawy różne.          

 
Wicestarosta 
Powiedział, że zostało zakończone cięcie krzaków ze względu na okres ochrony, sprzątamy 
tylko. Od piątku ruszyło patcherowanie i to na Gminie Miękinia między innymi dlatego, że jest 
Bike Maraton, musimy stan tych dróg poprawić. W następnym etapie patcher zostanie 
skierowany na drogi które są przygotowane do powierzchniowego utrwalania. Przetarg został 
ogłoszony, rozstrzygnięcie będzie w środę, zainteresowanie jest dosyć duże, ponad 100 
wejść na stronę internetową. Wczoraj był szef firmy, która robiła w zeszłym roku 
patcherowanie, oglądał te odcinki też będą startować. Miło będzie jak będzie dużo ofert i 
korzystnych dla nas, także tutaj się cieszę. Na terenie Gminy Udanin, na inwestycji robiliśmy 
próby, przy każdym etapie podbudowy będziemy takie próby robić przez niezależne  
laboratorium. Jeśli chodzi o ten wstępny etap prób wyszedł bardzo dobrze, jak tylko przyjdzie 
wynik to przedstawię Państwu.  
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W piątek o godz. 12.00 mamy spotkanie na Gminie Kostomłoty ze służbami drogowymi z 
Gminą Kostomłoty z projektantem i jeśli ktoś byłby chętny to zapraszam, odnośnie inwestycji 
Lisowice – Chmielów.  
Jeszcze jedna sprawa o którą chciałbym prosić Zarząd i Panią Skarbnik - w marcu 
podjęliśmy decyzję odnośnie zakupu samochodu ciężarowego na Służbę Drogową i 
koparko- ładowarki, na samochód – 90 tys. zł. Po rozeznaniu cen jest to zdecydowanie za 
mało, także chciałbym zrezygnować z koparko–ładowarki, ponieważ dwóch rzeczy naraz nie 
kupimy, a samochód potrzeby jest codziennie, koparko–ładowarka mniej. Tam było 90 tys. 
zł. Prosiłbym o dołożenie do 120 tys. zł. i o zakup przyczepy 10-cio tonowej, koszt takiej 
przyczepy w granicach 40 tys. zł.,  także prosiłbym o przychylność w tym temacie. 
 
Radny Buba 
Zapytał ile było przeznaczonych pieniędzy na zakup sprzętu? 
 
Skarbnik 
Odpowiedziała, że w budżecie 90 tys. zł. To o czym mówi Pan Wicestarosta jest potrzeba 
dołożyć 70 tys. zł. W związku z tym, że zabraliśmy z ogrodzenia na projekt Kostomłoty – 
Lisowice – 62 tys. zł. i nie uwzględniliśmy porozumienia z Gminą Kostomłoty, a mamy już 
takie porozumienie na 31 tys. zł., to te 31 tys. zł. należałoby zwiększyć na zakup, to będzie 
już 120 tys. zł. I żeby kupić przyczepę to trzeba jeszcze poszukać 40 tys. zł. Dodała, że co 
pierwsze się znajdzie to kupimy, a nad tą drugą rzeczą będziemy zastanawiać się później.   
 
 W związku z wyczerpaniem porządku Starosta zamknął posiedzenie Zarządu.  
 
Protokół sporządziła          
            (-) 
Maria Pstrowska                                               PODPISY:  
 
                                                                           Sebastian Burdzy.................(-)..................... 
 
 

    Grzegorz Pierzchalski …………(-)………….... 
 
 
                                                                            Józef Chabraszewski ..............(-)................. 
 
 
                                                                            Jerzy Wieczorek ………………(-)………… 
  
 
                                                                            Kazimierz Buba ………………(-)……….. 
 
 
                                                                           Janina Gawlik …………………(-)………… 
 
 
                                                                           Mariusz Żałobniak ……………(-)………… 


